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Sao nr. 1 Incassoplan for 1998.

Journal nr. 25.00.K07

Sag fra Økonomiudvalget

Indledning Incassoplanen er et styringsværktøj for arbejdet, så både ledelsen og 
medarbejderne er vidende om hvilke strategier og mål, der er sat for 
året.

Lovgrundlag Ingen.

Sagsfremstilling Planen er en synliggørelse af hvilke mål, afdelingen har for konkrete 
restancearter og hvilke særlige tiltag der er planlagt for 1998. 
Herudover er der punkter vedrørende forebyggende restancearbejde, 
samarbejde med andre afdelinger og en handlingsplan vedrørende el, 
varme og ejendomsskatterestancer. Planen indeholder også punkter 
vedrørende uddannelse, anvendelse af edb, service og retssikkerhed, 
ligesom der er punkter for afskrivning af restancer og opfølgning af 
incassoplanen.

Bevilling: Ingen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Ingen.

Bilag: Incassoplan

Indstilling: Forvaltningen anbefaler, at incassoplanen godkendes.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 22. december 1997: 
Incassoplanen anbefales godkendt.

Byrådets møde den 6. januar 1998:
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Saa nr. 2 Genopt. af tidliaere punkter ana. Budaetanalvsen/folkeskolen.

Sag fra: Børn- og ungeudvalget.

Journal nr.: 00.01002.17.

Indledning: Byrådet vedtog i forbindelse med vedtagelse af budget 97, at der skulle 
udarbejdes en budgetanalyse for folkeskoleområdet.

Lovgrundlag: Intet lovgrundlag.

Sagsfremstilling: Den nedsatte arbejdsgruppe, med deltagelse af konsulenter fra Kom
munernes Landsforening, har fremsendt budgetanalysen. Denne er 
blevet forelagt chefgruppen og Byrådet til orientering og oversendt til 
udvalget for videre behandling. Udvalget har i sit møde den 23. juni 
1997 tiltrådt notatet af 16. juni 1997, idet temamødedatoerne den 12. 
og 13. august 1997 er ændret til 2. juli 1997.

Udvalget besluttedes i sit møde den 2. juli 1997:
På mødet den 27. august aftales en tidsplan for udarbejdelse af mål for 
folkeskolen på baggrund af belysningen af de 13 spørgsmål fra bud
getanalysen.

Til næste temamøde udarbejder forvaltningen en detaljeret oversigt 
over den enkelte skoles forbrug af U-timer og Ø-timer.
Der udarbejdes ligeledes en opgørelse over rådighedstimerne og ud
nyttelsesgraden af disse.

Udvalget besluttede i sit møde den 10. september 1997:
Budgetanalysen blev gennemgået efter følgende skitse:

U-timer. Forvaltningen blev bedt om at udarbejde en klassebase
ret timetildelingsmodel, som bygger på ministeriets vejle
dende timetal. Hertil lægges en ekstra pulje til deletimer 
m.v.

Ø-timer: Ø-tiden nedsættes i takt med U-tiden. Udvalget afventer 
hvilke ændringer der sker i Ø-timetallet som følge af den 
nye tildelingsmodel på U-tiden.
Hvis der skal ske en nedsættelse af Ø-tidsprocenten pe
ges der på de opgaver, hvor serviceniveauet skal ned
sættes.

fortsættes
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Formandens initialer:

Specialun
dervisning: Der var enighed om ikke at skære yderligere på special

undervisningsområdet, da der er foretaget besparelser 
på 1997 budgettet. Niveauet pr. 1. august 1997 viderefø
res.

Konsulent
funktioner: Konsulentfunktionerne ønskes belyst. Der foretages en

evaluering af konsulenternes arbejdsområder.

Rådigheds
timer: Udvalget ønsker følgende vikardækning:

Ikke uddannet vikardækning på bh. kl. - 4. klassetrin. 
Læreruddannet vikardækning på 5. - 7. klassetrin.
Ved kortere sygdom gives der fri i ydertimerne på 8.-10. 
klassetrin, ellers benyttes læreruddannede vikarer.

Ledelsestid: Ikke behandlet.

Skole
distrikter: Ikke behandlet.

Medhjælp i
børnehavekl.: Ikke behandlet.

Udvalget besluttede i sit møde den 10. november 1997:
Forslag til ny timetildelingsplan udsendes til høring i skolebestyrelserne.

Der er ikke indarbejdet i budgettet i overslagsårene, at rammebeløbet til 
undervisningsmidler reguleres i takt med det stigende elevtal.
Det vil være vanskeligt ikke at regulere rammebeløbet til undervis
ningsmidler, da prisstigningerne i flere år har været højere end regule
ringsprocenten.

Ingen.

Beror som bilag i sagen:
- Budgetanalysen.
- Timefordelingsplaner (skematimer), opgørelse af deletimer, opgørelse 

af specialundervisningstimer og opgørelse over skolernes forbrug af 
0- og U-timer.
“Forslag til ny timefordelingsplan”.

- Forslag til ændringer til “Forslag til ny timefordelingsplan”.
- Ændret minimumstimetal.
- Arbejdsbeskrivelser for tværgående funktioner.

fortsættes
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Indstilling:

Høringssvar fra skolebestyrelserne på Falkenborgskolen, Marienlyst- 
skolen, Oppe Sundby skole, Åbjergskolen, Danmarks Lærerforening 
kreds 37, skolevejlederne, edb-konsulenten, skoleledelsen på Mari- 
enlystskolen og Forbundet af offentlige ansatte.

Forvaltningens sammenskrivning af høringssvarene.

Forvaltningen anbefaler:

Vedrørende timetildelingsmodellen.
Forslaget fastholdes med følgende tilføjelser - mindre redaktionelle 
rettelser indføjet ved møde i Børn- og ungeudvalget den 10. 
december 1997 anført med kursiv:

1. Det samlede minimumstal fastsættes svarende til ministeriets mini
mumstimetal. De enkelte fags timetal fastsættes af skolebestyrelser
ne.

2. Vikarudmeldingen til dækning af korttidsfravær fastsættes samlet til 
kr. 1.200.000, men udmeldes til skolerne i forhold til antallet af lære
re. Skolerne bestemmer selv om de vil bruge uddannede eller ikke- 
uddannede vikarer. Skolerne kan vælge, at konventerer beløbet til 
rådighedstimer.

3. Der afsættes kr. 75.000 i 1998, kr. 193.000 i 1999 og kr. 210.000 
årene fremover til brugerbetaling på efter- og videreuddannelse.

4. Der afsættes kr. 260.000 til aflønning af edb-tekniker. Beløbet finan
sieres med kr. 180.000 på lærerlønskontoen og kr. 80.000 som en 
besparelse på daginstitutionernes vikarkonto.
I perioden 1.2.98 til 31.7.98 finansieres udgiften med 6/i2 fra daginsti
tutionernes vikarkonto samt en besparelse på kr. 84.000 på lærer
lønskontoen i forbindelse med fratræden af konsulent og overlærer.

5. Specialklassernes maksimering til 50 elever tages op til revision 
hvert andet år.

6. Rammebeløbet til undervisningsmidler reguleres i forhold til elevtal-
let.
1998: ingen regulering
1999: kr. 179.000
2000: kr. 253.000
2001: kr. 307.000
2002: kr. 400.000.

7. Der udmeldes budget på baggrund af elevtallet pr. 1. september det 
forgående år, og det udmeldte budget elevtalsreguleres ikke i løbet 
af budgetåret.

fortsættes
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8. Der afsættes en “udviklingspulje” til brug for bygningsrenovering, IT- 
implementering., (særlige uddannelsesområderm.v.- dette udgår!.)
1998: kr. 450.000
1999: kr. 770.000
2000: kr. 466.000
2001: kr. 109.000.
Byrådet har den 9.12.1997 bevilget kr. 300.000 til udarbejdelse af 
renovehngsplaner for skolerne i 1998.

Stillingen som uddannelses-og erhvervskonsulent opretholdes med 
300 timer.

Børn- og ungeudvalgets møde den 10. december 1997:
Udvalget besluttede at anbefale timetildelingsmodellen over for Øko
nomiudvalg og Byråd med de af forvaltningen anbefalede tilføjelser 
med mindre redaktionelle rettelser.

Økonomiudvalgets møde den 22. december 1997:
Børn- og ungeudvalgets indstilling anbefales godkendt.
Grethe Olsen (F) tager forbehold.

Byrådets møde den 6. januar 1998:
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Sag nr. 3______

Sag fra 

Journal nr. 

Indledning

Lovgrundlag

Sagsfremstilling

Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Indstilling:

Evaluering af nv daqsordensskabelon

Økonomiudvalget

00.01 A 26 1876

Chefgruppen har gennemført en rundspørge vedrørende den ny 
dagsordensskabelon, og fremlægger en række forslag til justeringer.

Styrelseslovens § 20 .

Chefgruppen igangsatte i november 1996 et udviklingsprojekt omkring 
standardisering af udvalgsdagsordner. Økonomiudvalget godkendte i 
juni 1997 den foreslåede model som iværksattes umiddelbart i 
fagudvalgene og fra august 1997 i byrådet.

I september 1997 lod chefgruppen projektgruppen gennemføre en 
rundspørge hos byrådsmedlemmer og relevante sagsbehandlere som 
en del af en samlet evaluering, således at den reviderede skabelon 
kunne være klar til den nye byrådssamling.

Resultatet af rundspørgen og chefgruppens forslag til justeringer 
fremlægges til drøftelse og stillingtagen.

Ingen

Ingen.

“Resultat af spørgeskemaundersøgelse vedrørende ny 
dagsordensskabelon” af 3. december 1997.

Chefgruppen anbefaler overfor økonomiudvalg og byråd 
følgende:

1. Indledningen udgår som selvstændig overskrift. I stedet indgår 
indledningens indhold som et formkrav i sagsfremstillingen. På 
denne måde begrænses gentagelser.

2. Til fagudvalgenes behandling medsendes alle relevante bilag med 
dagsordnenen. Andre byrådsmedlemmer kan anmode om at få disse 
bilag tilsendt. Borgmester og kommunaldirektør får fast alle bilag. Til 
økonomiudvalgets og byrådets behandling fremsendes sagerne 
principielt uden bilag. Der vil dog være en række tilfælde hvor bilag 
skal medsendes, f.eks. ved behandling af sektorplaner, 
budgetforslag m.v.

fortsættes
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3. Indstillinger skal altid angive det væsentligste indhold af 
beslutningen, også selv om det betyder en gentagelse af 
sagsfremstillingen. Består indstillingen af flere elementer, skal disse 
nummereres.

4. Økonomiudvalgets beslutning af 4. august 1997, hvorefter udvalget 
som et fast punkt sidst på dagsordenen skal forholde sig til hvilke 
beslutninger der skal offentliggøres, ændres således at alle referater 
bliver tilgængelige for pressen. Dette kan praktisk gennemføres ved 
at byrådet godkender at forvaltningerne opdeler dagsordnerne i en 
åben del og en lukket del.

5. Med virkning fra 1. marts 1998 bør alle referater og bilag til udvalg 
og byråd udsendes elektronisk. Dagsordner udsendes indtil videre i 
papirform.

Beslutninger: Økonomiudvalgets møde den 22. december 1997: 
Chefgruppens indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 6. januar 1998:
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Lokalplan 75 for et boligområde på Baunehøien endelig vedta
gelse

01.02P16/75 - pf

Plan- og miljøudvalgets møde den 21. august 1997 
Økonomiudvalgets møde den 1. september 1997 
Byrådets møde den 9. september 1997 
Plan og Miljøudvalgets møde den 18. december 1997

Byrådet vedtog den 9. september 1997 at fremlægge et forslag til lo
kalplan 75 for et parcelhusområde på Baunehøjen.
Forslaget har været offentligt fremlagt i perioden fra tirsdag den 23. 
september til tirsdag den 18. november 1997.

Lov om Planlægning. Forslag til lokalplan nr. 75

Ved indsigelsesfristens udløb var der indkommet to bemærkninger.

1. Eqnsmuseet Færgeqården har ikke fundet registreringer i arkivet, 
men finder at områdets topografi, sammenholdt med nærliggende 
fund betyder, at museet finder det bedst at foretage en prøvegrav
ning forud for byggemodning af området.

2. Frederiksborg Amt, Landskabsafdelinqen har ingen bemærkninger 
som regionplanmyndighed, men henleder opmærksomheden på at 
der umiddelbart nord for lokalplanområdet er et dige der er omfattet 
af naturbeskyttelseslovens §4.

Teknisk justering. Ved gennemgang af planen er det konstateret, at der 
mangler en stiforbindelse fra den sydlige stikvej, og ud til fællesarealet.

Teknisk redigering. Efter gennemlæsning har Teknisk Forvaltning fore
slået nogle justeringer af den endelige plan, for at sikre, at forståelsen 
af planen bliver mere entydig og administrationen af planen bliver enk
lere.

Forvaltningens forslag til justeringer er indskrevet og markeret i det lo
kalplanforslag, der medsendes som bilag. De foreslåede justeringer er 
dog ikke så omfattende, at de forudsætter en ny offentlig fremlæggelse 
af planforslaget.

fortsættes
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Bevilling:

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser:

Bilag:

Ingen

Ingen

Lokalplan nr. 75

Indstilling: Forvaltningen anbefaler
at lokalplanen godkendes, med den tekniske ændring og - redigering, 
at Egnsmuseet Færgegården oplyses om ejerforholdet, og 
at Forvaltningen meddeler Frederiksborg Amt, Landskabsafdelingen, at 

man er opmærksom på, at nævnte dige er omfattet af 
naturbeskyttelsesloven.

Beslutninger: ~  Plan og Miljøudvalgets møde den 18. december 1997:
(SO c&uus<.c/ tø- ( ^ ^ ^ ^ ^ A n b e fa le s  til Økonomiudvalget og Byrådet.

Økonomiudvalgets møde den 22. december 1997:
> ’3'an" °9 miljøudvalgets indstilling anbefales godkendt.

. Byrådets møde den 6. januar 1998:

e M u c ^ o i (14)
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Saa nr. 5 Ansøqnina om vikar til bvolansektionen i Teknisk forvaltninq

Journal nr. 81.02G01/3624

Sag fra Økonomiudvalget

Indledning Teknisk direktør søger om tillægsbevilling til budget 1998 til finansiering 
af ekstraordinær stilling som byplanarkitekt i 12 mdr.

Lovgrundlag Intet.

Sagsfremstilling I byplansektionen er der i 1997 skiftet byplanleder og stillingen som 
byplanarkitekt er ledig. Samtidig har sektionen været ramt af lang
tidssygdom.
Stillingen som byplanarkitekt er endnu ikke besat, og kan ikke for
ventes besat før 1. marts 1998.
Der er derfor et ekstraordinært behov for ekstra arbejdskraft i byplan
sektionen, hvorfor der søges om oprettelse af en tidsbegrænset stil
ling for en byplanarkitekt i 12 måneder.
En vikarstilling med en samlet længde på 12 måneder vil kunne til
trække kvalificerede personer og vil samtidig sikre varetagelsen af 
opgaverne, herunder et efterslæb som følge af vacancer i 1997.

Bevilling: Til vikar i 12 måneder søges en tillægsbevilling finansieret af 
kassebeholdningen.

Økonomi og personale
mæssige konsekvenser: Løn til en byplanarkitekt i 12 måneder vil i 1998, ifølge Løn- og 

personalekontoret beløbe sig til ca. kr. 260.000. Der er i dette beløb 
skønnet en ansættelse efter den 1. april, hvor ny lønaftaler træder 
ikraft. Der skønnes endvidere ansættelse på skalatrin 10, inklusiv 
feriegodtgørelse og eksklusiv kvalifikationstillæg.
Forvaltningen foreslår, at kr. 260.000 i 1998 finansieres af kassebe
holdningen.
Der henvises samtidig til, at Teknisk forvaltning ved budgetopfølgnin
gen pr. 31. september 1997 har konstateret et mindreforbrug på løn
ninger som følge af ledige stillinger i administrationen på kr. 300.000 kr, 
som er tillagt kassebeholdningen ved budgetopfølgningen pr. 30.9.97.

Bilag: Ingen

- fortsættes



- 5 fortsat

Frederikssund kommune
Byrådet
6. januar 1998

Indstilling:

Beslutninger:

Formandens initialer:

Teknisk direktør anbefaler,
at der oprettes en tidsbegrænset stilling for en byplanarkitekt i 12 
måneder
at der til aflønning af stillingen ydes en tillægsbevilling på kr. 260.000 
finansieret af kassebeholdningen.

Økonomiudvalgets møde den 22. december 1997:

Teknisk direktørs indstilling anbefales godkendt.

Byrådets møde den 6. januar 1998:


